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Από το υπ’ αριθ. 21/ 99 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 421/99  
                                                     

Περίληψη 
Υποβολή κοινής πρότασης Διαδημοτικής Συνεργασίας 
για την ανάπτυξη των Δήμων Βεργίνας και Βέροιας, 
υπογραφή πρωτοκόλλου συνεργασίας των δύο Δήμων 
και ορισμός εκπροσώπων του Δήμου στην επιτροπή 
παρακολούθησης αυτού. 

 
       Σήμερα 6 Σεπτεμβρίου του έτους 1999 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στο Δημοτικό 
Διαμέρισμα Ασωμάτων, στην ταβέρνα Μ. Μιχαλόπουλου «Νυχτερίδα», ύστερα από 
την με   ημερομηνία 2-9-1999 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ 
όλους τους συμβούλους, τους δημαρχιακούς  παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα 
με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ 410/95 (ΔΚΚ). 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33  μελών βρέθηκαν παρόντα 26 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης Δ. Ταχματζίδης ------- 
2. Ι. Κουρουζίδης Κ. Κόλβατζης  
3. Μ. Γαβρίδης Κ. Γκαβαϊσές  
4. Κ. Πουλασουχίδης Α. Κεσίδης  
5. K. Aσλάνογλου Β. Γιαννουλάκης  
6. Α. Δελαβερίδης Σ.  Παναγιωτίδης  
7. Δ.  Πέτκος Θ.  Σιδηρόπουλος Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ε.  Λελεκάκης   Πάρεδροι 
9. Κ.  Βαφείδης   Χ. Μουτσιόπουλος 

10. Γ. Ουρσουζίδης    
11. Ν. Χαμαλής    
12. Σ. Γεωργιάδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ:1) Κατά     τη   συζήτηση   της  υπ’ αριθ. 421/99 
13. Ι.  Τριανταφυλλίδης απόφασης   προσήλθαν   οι  κ.κ. Π. Πιτούλιας, Ε. Σοφιανίδης 
14. Π. Πιτούλιας και αποχώρησε ο κ. Ε. Σοφιανίδης. 
15. M. Σουμελίδης 2) Κατά    τη    συζήτηση   της   υπ’   αριθ. 422/99  απόφασης 
16. Α. Ταραλάς αποχώρησε  ο κ. Π. Αγαθαγγελίδης. 
17. Χ.  Σκουμπόπουλος 3) Κατά   τη   συζήτηση     της    υπ’  αριθ. 423/99  απόφασης 
18. Χ. Γεωργιάδης αποχώρησε ο κ. Ι. Ακριβόπουλος. 
19. Λ. Τσαβδαρίδης 4) Κατά     τη    συζήτηση   της    υπ’  αριθ. 426/99 απόφασης 
20. Ε. Σοφιανίδης αποχώρησε ο κ. Ι. Κουρουζίδης. 
21. Ε. Λευκοπούλου 5) Κατά    τη   συζήτηση    της   υπ’  αριθ. 429/99   απόφασης  
22. Ι. Ακριβόπουλος προσήλθε   ο  κ.  Ι.  Κουρουζίδης   και   αποχώρησε   ο  κ.   Γ. 
23. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Ουρσουζίδης. 
24. Ε. Κουκουρδής 6) Κατά    τη    συζήτηση  της   υπ'   αριθ.  431/99   απόφασης 
25. Γ. Μανακούλης αποχώρησε ο κ. Χ. Γεωργιάδης. 
26. Π. Αγαθαγγελίδης  

 



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου Ανάπτυξης κ. 
Δ. Ταχματζίδη που έχει ως εξής: 
 Βασική αρχή που διέπει την  πρότασή μας για Διαδημοτική Συνεργασία του 
Δήμου Βέροιας με τον Δήμο Βεργίνας είναι ότι ο ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΣ είναι το συγκριτικό 
πλεονέκτημα που έχουμε τόσο σαν Νόμος όσο και σαν ΔΗΜΟΙ και δεν τον 
αντιμετωπίζουμε μόνο σαν ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΗ  ΚΛΗΡΟΝΟΜΙΑ αλλά σαν μία σύγχρονη 
ΑΝΑΠΤΥΞΗ  σαν τον τομέα που θα δημιουργήσει ΝΕΕΣ θέσεις εργασίας μέσα από 
την πραγματοποίηση επενδύσεων. 
 Πιστεύουμε ότι πρέπει και μπορούμε να αξιοποιήσουμε την πολιτιστική μας 
κληρονομιά που λάθος συνδέεται με την επίσκεψη τουριστών και μόνο, γιατί  για μας 
είναι ένας πλούτος επικοινωνιακός, πλούτος επιχειρηματικός. 
 Η συνεργασία μας είναι  μία πρόταση ανάπτυξης που στηρίζεται στην 
Αρχαιολογική και την Βυζαντινή παράδοση που είναι το προνομιακό πεδίο που 
μπορούμε και πρέπει ν΄ αναπτύξουμε. 
 Είναι το συγκριτικό πλεονέκτημα που έχουμε σαν Δήμοι και πρέπει να το 
αξιοποιήσουμε συνδέοντάς το  με τοπικές προτεραιότητες, με τις τοπικές 
αναπτυξιακές ανάγκες γιατί η αξιοποίησή τους θεωρούμε ότι είναι προϋπόθεση της 
οικονομικής και κοινωνικής επιβίωσής μας.  
 Η πρόταση μας παίρνει σαν δεδομένο ότι η ιδιωτική παρουσία στο χώρο της 
σύγχρονης πολιτιστικής επένδυσης είναι ελάχιστη έως ανύπαρκτη και επειδή ο χώρος 
της σύγχρονης τουριστικής δημιουργίας ανήκει στην τοπική  αυτοδιοίκηση 
προτείνουμε το βάρος όλης αυτής της προσπάθειας να το επωμισθούμε εμείς. 
 Η αξιολόγηση της προσπάθειάς  μας θα πρέπει να γίνει έχοντας σαν μοναδικό 
στόχο το τελικό αποτέλεσμα προς την περιοχή και τον Δημότη, έχοντας κανείς στο 
μυαλό του μετά από κάποια χρόνια ποια είναι η εικόνα της περιοχής μέσα από αυτές 
τις παρεμβάσεις που για μας προδιαγράφουν μία πορεία, μία αναπτυξιακή 
κατεύθυνση αλλά και στρατηγική χαράζοντας μία ανάπτυξη που το κέντρο των 
επιλογών της γεωγραφικά είναι μέσα στους ΔΗΜΟΥΣ  και πολιτικά στους 
ΔΗΜΟΤΕΣ. 
 Μία πρόταση ανάπτυξης που βασίζεται στα δικά μας συγκριτικά  
πλεονεκτήματα που αντιμετωπίζει όμως και τα δικά μας συγκριτικά μειονεκτήματα. 
 Η πρόταση συνεργασίας των δύο ΔΗΜΩΝ για την ανάπτυξη του άξονα ΒΕΡΓΙΝΑ - 
ΒΕΡΟΙΑ έχει προοπτική γιατί δεν αντιμετωπίζει την επιτυχία με βάση τον ρυθμό 
απορρόφησης των πόρων αλλά δίνει μεγαλύτερη σημασία στο πόσο αποτελεσματικά αυτοί θ΄ 
αξιοποιηθούν. 
 Ειδικότερα η πρόταση ΔΙΑΔΗΜΟΤΙΚΗΣ  ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑΣ περιλαμβάνει : 

1)Εκπόνηση μελέτης συντήρησης ανάδειξης και τουριστικής προβολής του 
αρχαιολογικού τουρισμού και Βυζαντινού πολιτισμού του Δήμου ΒΕΡΓΙΝΑΣ  και της 
Βυζαντινής κληρονομιάς του ΔΗΜΟΥ  ΒΕΡΟΙΑΣ. 

2)Μελέτη χωροθέτησης  παν. Κέντρου στην Βεργίνα με στόχο την αποκέντρωση 
των δραστηριοτήτων του Α.Π.Θ. 

3) Συντήρηση, ανάδειξη και τουριστική προβολή του αρχαιολογικού τουρισμού και 
Βυζαντινού πολιτισμού με στόχο την προστασία της πολιτιστικής κληρονομιάς  και αύξηση 
της τουριστικής κίνησης με αποτέλεσμα την ανάπτυξη τη τοπικής οικονομίας. 

4) Ανάπλαση των δημοσίων χώρων του Δ.Δ. Βεργίνας του ομώνυμου Δήμου,  σε 
τρόπο ώστε να δένει αισθητικά  με την ιστορική σημασία του χώρου, με τα στέγαστρα των 
Βασιλικών τάφων και με το μελλοντικό Μουσείο της Βεργίνας. 

5) Κατασκευή ενός Πανεπιστημιακού Κέντρου στην Βεργίνα για μελέτες, έρευνες 
και μεταπτυχιακές σπουδές πάνω στην ανασκαφή του αρχαιολογικού χώρου. 



6) Σύνδεση Βεργίνας - Βέροιας ώστε ν΄ αποτελούν μία ενιαία αρχαιολογική 
επίσκεψη με στόχο την ανάδειξη την διαχρονικότητα του Ελληνικού Πολιτισμού 
στην περιοχή. 

7) Την εκπόνηση και υλοποίηση ενός προγράμματος τουριστικής προβολής 
και ανάπλασης της μείζονος περιοχής από την χρησιμοποίηση των ηλεκτρονικών 
μέσων, προβολές στα Μ.Μ.Ε. εκδόσεις κλπ. 

Για τους λόγους αυτούς καλούνται τα 2 Δ.Σ., σε κοινή πανηγυρική 
συνεδρίασή τους να αποφασίσουν : 

α) Την υποβολή ή όχι κοινής πρότασης διαδημοτικής συνεργασίας, η οποία θα 
είναι ανοιχτή στο μέλλον και σε άλλες προτάσεις Δήμων και θα διευρύνουν αυτήν και 
θα εξυπηρετούν τον κοινό στόχο. 

β) Την υπογραφή ή όχι ενός πρωτοκόλλου συνεργασίας των δύο Δήμων  προς 
την κατεύθυνση αυτή και παροχή εξουσιοδότησης στους δύο Δημάρχους να 
υπογράψουν το πρωτόκολλο. 

γ) Την εκλογή 3μελούς επιτροπής παρακολούθησης που θα αναλάβει να 
προχωρήσει τις επιμέρους μελέτες και να φέρει και στα δύο Δ.Σ. ολοκληρωμένη την 
πρόταση υποβολής του σχεδίου στους αρμοδίους φορείς για χρηματοδότηση. 
 Επίσης ο πρόεδρος έθεσε υπόψη του συμβουλίου το Σχέδιο Πρωτοκόλλου 
Συνεργασίας που έχει ως εξής: 
 Να συνάψουν συμφωνία - πρόταση ανάπτυξης και συνεργασίας μεταξύ τους. 
 Α. Το πλαίσιο αυτής της συμφωνίας περιλαμβάνει: 

1)Εκπόνηση μιας συνολικής μελέτης συντήρησης ανάδειξης και τουριστικής 
προβολής του αρχαιολογικού, εκκλησιαστικού κλπ. τουρισμού των Δήμων που 
συμμετέχουν. 

2) Την εκπόνηση και υλοποίηση ενός προγράμματος τουριστικής προβολής 
και ανάπλασης της μείζονος περιοχής μέσα από την χρησιμοποίηση των 
ηλεκτρονικών μέσων, προβολές στα Μ.Μ.Ε. εκδόσεις κλπ. 

Β.-1) Την υποβολή κοινής πρότασης που θα είναι ανοιχτή στο μέλλον και σε 
άλλες προτάσεις Δήμων  ή άλλων φορέων και θα διευρύνουν αυτήν και θα 
εξυπηρετούν τον κοινό στόχο. 

2) Την εκλογή κοινής επιτροπής παρακολούθησης που θα αναλάβει να 
προχωρήσει τις επιμέρους μελέτες και να φέρει και στα δύο Δημοτικά Συμβούλια 
ολοκληρωμένη την πρόταση υποβολής του σχεδίου στους αρμόδιους φορείς για 
χρηματοδότηση μέσα από προγράμματα Κοινοτικά. 

Γ) Το πρωτόκολλο για την  Διαδημοτική συνεργασία μεταξύ των Δήμων της 
πόλης Βέροιας και της πόλης Βεργίνας αρχίζει  να ισχύει από την ημέρα της 
υπογραφής του. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Δήμαρχος : Οταν κουβεντιάζαμε  το ΕΠΤΑ και το Γ΄ ΚΠΣ και προβλέπαμε 
μια δράση που ήταν η "Συντήρηση και ανάδειξη της βυζαντινής κληρονομιάς και 
φυσιογνωμίας της πόλης μας" είχαμε τονίσει ότι αυτό το έργο μπορεί να είναι τμήμα 
ενός συνολικότερου έργου που θα στοχεύει στην ανάπτυξη ενός από τους άξονες της 
αναπτυξιακής στρατηγικής μας για τα επόμενα 20-30 χρόνια. Ο άξονας αυτός είναι η 
ανάπτυξη ενός εναλλακτικού τουρισμού αρχαιολογικού, θρησκευτικού και 
περιβαλοντικού. Το δεύτερο σημείο συνδυάζεται και με τον ορεινό  όγκο του 
Βερμίου, όπου δεν θα μας απασχολήσει σήμερα. Αυτή η πρωτοβουλία πρέπει να 
ενταχθεί στη διαμόρφωση ενός δικτύου στο οποίο θα μπορούν να συμμετέχουν οι 
Δήμοι, η Ν.Α., το Επιμελητήριο Ημαθίας, η 11η Ε.Β.Α., η ΙΖ΄ Ε.Κ.Α., το Τ.Σ.Α. κ.α. 
φορείς που στην πορεία θα εκδηλώσουν ενδιαφέρον. 



 Υπήρξαν συζητήσεις μεταξύ των Δημάρχων του νομού.  Μάλιστα με 
πρωτοβουλία και ύστερα απ΄ αυτές τις συζητήσεις, του Δημάρχου Νάουσας έγινε μία 
σύσκεψη στην Νάουσα στην οποία κάλεσε εκτός από τους Δημάρχους Βεροίας, 
Μακεδονίδος, Βεργίνας, Κατερίνης, Δίου, Πέλλας, Ανθεμίων και τις 3 ΝΑ Ημαθίας, 
Πέλλας και Πιερίας όπου κουβεντιάσαμε τη διαμόρφωση ενός ακόμη γενικότερου 
σχεδίου στο οποίο θα συμμετέχουν και οι 3 Ν.Α. 
 Η α΄ φάση αφορά κυρίως τα έργα υποδομής και είναι η Τ.Α. Η Ν.Α. θα έρθει 
ύστερα, στο θέμα της τουριστικής προβολής και της οργάνωσης των τουριστικών 
πακέτων όπου τα αρμόδια γραφεία των Νομαρχιών έχουν πολύ μεγαλύτερη πείρα. 
 Συμφωνήσαμε ότι οι Δήμαρχοι θα φέρουν θέμα στα Δ.Σ. κι όσοι Δήμοι 
αποφασίσουν και δεχθούν να συνυποβάλλουμε μία κοινή πρόταση και να 
διαμορφώσουμε ένα κοινό δίκτυο αυτή η πρόταση θα πάρει την εξής μορφή. Θα 
αναθέσουμε στο Α.Π.Θ. τη διαμόρφωση ενός αναπτυξιακού σχεδίου που θα 
προσδιορίζει τις δράσεις όπου θα πρέπει να επικεντρώσουμε τις επενδύσεις μας. 
 Αυτή η αναπτυξιακή μελέτη θα έρθει σε κάθε Δ.Σ. για έγκριση και από τη 
στιγμή που θα εγκριθεί θα προχωρήσει ο κάθε Δήμος στον τομέα του τη σύνταξη των 
αναλόγων μελετών που θα υποβληθούν  ως κοινή πρόταση. Ήδη εκτός από το Δήμο 
Βεργίνας είναι η κατηγορηματική δήλωση του Δημάρχου Νάουσας ότι θα το φέρει 
θέμα στο Δ.Σ. Νάουσας, είναι εντός των ημερών από το Δ.Σ. Μακεδονίδος ανάλογης 
απόφασης, περιμένω μια απάντηση από το Δήμαρχο Ανθεμίων και θα προχωρήσουμε 
και με το Δήμο Κατερίνης γιατί είναι σημαντικό να δέσουμε το πακέτο του 
εναλλακτικού τουρισμού με το βασικό τουριστικό πακέτο που είναι ο ήλιος και η 
θάλασσα. 
 Έτσι έρχεται το θέμα για την έγκριση ή μη υπογραφής ενός  πρωτοκόλλου μ΄ 
όσους Δήμους πάρουν απόφαση για υποβολή μιας κοινής πρότασης. Η πρόταση θα 
υποβληθεί στην περιφέρεια, θα χρηματοδοτηθεί, ένα κομμάτι της, από το ΕΠΤΑ και 
μάλιστα απ΄ εκείνο των 20 δις που το κρατά η περιφέρεια για χρηματοδότηση τέτοιων 
διαδημοτικών δράσεων και πρωτοβουλιών. 
 Είμαστε, μαζί με το Δήμο Βεργίνας, οι πρώτοι Δήμοι στην Κεντρ. Μακεδονία 
που ξεκινάμε αυτό το μοντέλο συνεργασίας και μαζί με τους Δήμους Νάουσας και 
Μακεδονίδος δίνει μία καινούργια διάσταση στον άξονα. Θα ήταν ολοκληρωμένο δε 
αν είχαμε μια θετική απόφαση από το Δήμο Ανθεμίων. 
 Ύστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το συμβούλιο να εγκρίνει την 
υπογραφή του πρωτοκόλλου και να ορίσουμε τον εκπρόσωπό μας σε μια επιτροπή 
παρακολούθησης αυτού του πρωτοκόλλου, η οποία θα αποτελείται από τον Δήμαρχο 
ή τον πρόεδρο του φορέα, εκτός από το Δήμο Βέροιας που θα έχει δύο μέλη, 
δεδομένου ότι εμείς πήραμε  αυτή την πρωτοβουλία και αυτός προτείνεται να είναι ο 
εκάστοτε αντιδήμαρχος για ζητήματα ανάπτυξης. 
 Πρόεδρος : Ερωτήσεις. 
 Σκουμπόπουλος : Η εισήγηση προς το Δ.Σ. του αντιδημάρχου κ. Ταχματζίδη  
πέρασε από την  επιτροπή ανάπτυξης; Ποια είναι αυτή; Τι γίνεται με τον κανονισμό 
λειτουργίας του Δ.Σ.; Ισχύει ή όχι;  Αν δεν ισχύει είναι περιτή η προηγούμενη 
ερώτησή μου. 
 Τσαβδαρίδης : Γιατί δεν έρχεται το θέμα ως κοινή διαδημοτική συνεργασία 
όλων των Δήμων, που θα συμμετάσχουν στο δίκτυο και έρχεται μόνο για τους 
Δήμους Βέροιας και Βεργίνας ; Γιατί δεν προωθήθηκε και συνεργασία για θέματα 
ανάπτυξης κτηνοτροφίας  κ.λ.π.; 
 Δήμαρχος : Δεν πέρασε από την επιτροπή διότι κάποια θέματα  α) έχουν έναν 
επείγοντα χαρακτήρα και β) θεωρώ αυτονόητο όταν αυτά τα ζητήματα θίχτηκαν 



σημαντικά σε συζητήσεις μας για το ΕΠΤΑ και το Γ΄ ΚΠΣ όλοι γνωρίζαμε που θα 
πάνε ορισμένα ζητήματα. 
 Κε Τσαβδαρίδη, το θέμα μπήκε έτσι διότι ήταν εξ΄ αναβολής, από την 
προηγούμενη συνεδρίαση του Δ.Σ. που έγινε στην Βεργίνα, λόγω μη απαρτίας. Η 
συνάντηση και η επιθυμία των άλλων Δήμων να συμμετέχουν ήρθαν μετά. Η 
πρωτοβουλία ξεκίνησε από τους δύο Δήμους αλλά όπως φαίνεται από το πρωτόκολλο 
είναι απανωτά και σε άλλους. 
 Χαίρομαι διότι αντιλαμβάνομαι ότι ορισμένες από τις σκέψεις, ως προτάσεις 
και τμήματα του προγράμματός μας γίνονται ευρύτερα αποδεκτά. Συμφωνώ για την 
κτηνοτροφία. Είναι όμως και άλλα όπως η εκμετάλλευση του ορεινού όγκου του 
Βερμίου. Εάν κάνουμε ένα πρόγραμμα μαμούθ που θα είναι 10δις με ετερόκλιτα 
αντικείμενα δυσκολότερα θα περάσει. Το συζητήσαμε με τους συναδέλφους στην 
Νάουσα και είπαμε ότι αυτός είναι ο ένας άξονας. Ο β΄ άξονας είναι η ανάπτυξη του 
ορεινού όγκου του ανατολικού Βερμίου και ο γ΄ άξονας είναι η κτηνοτροφία και η 
ανάπτυξη της πρωτογενούς παραγωγής στον ορεινό όγκο του νομού με συνεργασία 
των αντίστοιχων Δήμων σε κάθε άξονα  Θα είναι τρία τα δίκτυα. 
 Ξεκινάμε μ΄ αυτό που έχει τη μεγαλύτερη ωριμότατα και θ΄ απορροφήσει το 
μεγαλύτερο μέρος των πιστώσεων. Αυτά πρέπει να τα τρέξουμε γρήγορα. 
 Πρόεδρος : Το θέμα του κανονισμού δεν αφορά τη συζήτηση αυτού του 
θέματος. 
 Σκουμπόπουλος : Τίποτα δεν πρέπει να θεωρείται αυτονόητο στη λειτουργία 
των θεσμικών οργάνων. Η επιτροπή ανάπτυξης είναι από τις σημαντικότερες και από 
τις κορυφαίες επιτροπές του Δήμου. Στα προγράμματά μας λέγαμε διαφορετικά 
πράγματα. Εδώ ήρθαμε για να συνθέσουμε τις προτάσεις μας. 
 Οι διαδημοτικές συνεργασίες  είναι η συνέχεια των προγρ. συμβάσεων. 
Σχετικό είναι το αρ. 23 του Ν.2539. Στη διαδημοτική συνεργασία ο Δήμος  
αναλαμβάνει να γράψει τα έσοδα που θα έχει απ΄ αυτήν, το σκοπό και το προσωπικό 
που θ΄ απασχολήσει. Βιαστικά έρχεται το θέμα στο Δ.Σ. Στεναχωρέθηκα που δεν 
έγινε η συνεδρίαση στη Βεργίνα γιατί έπρεπε  ν΄ ακούσουν αυτοί με ποιους θα 
συνεργαστούν να ποιο θα είναι το όφελος που θα έχουν. Ποιο είναι το παρελθόν του 
Δήμου μας για προηγούμενες διαδημοτικές συνεργασίες που είχε κάνει σε επίπεδο 
επιχειρήσεων όπως π.χ. για τα μάρμαρα, το διαδημ. Σταθμό, το σύνδεσμο καθ/τας. 
 Εύκολος είναι ο τουρισμός και ο πολιτισμός. Συμφωνούμε, αλλά άλλες είναι 
για εμάς οι ανάγκες του Δήμου μας. Τι γίνεται με το ροδάκινο; Τη γεωργία; Τι γίνεται   
με την ανεργία; Με την καθ/τα; Που θάβουμε τα σκουπίδια μας; Στην κοίτη του 
Τριποτάμου, όταν από εκεί άλλοι υδρεύονται κι άλλοι αρδεύονται. Με τον 
πρωτόγονο τρόπο υγειονομικής ταφής. Θέλουμε μήπως τους διπλανούς μας Δήμους 
για να στείλουμε εκεί ως ανεπιθύμητες λειτουργίες της της πόλης μας; Θέλουμε  να 
στείλουμε τα απορρίμματα; Τα ανθρακοκάμινα; Χώρους απόσυρσης ροδακίνων; 
Τέτοια πρέπει να έχουν στο νού τους οι συνάδελφοι της Βεργίνας. 
 Χαμαλής : Συμφωνώ με την εισήγηση διότι ο μοχλός ανάπτυξης της Ημαθίας, 
που ήταν τα φρούτα, δυστυχώς δεν πάνε καλά.  Άλλοτε οι καιρικές συνθήκες κι 
άλλοτε οι πολιτικές γύρισαν τα πάνω - κάτω. Γι΄ αυτό πρέπει να στραφούμε σε νέες 
κατευθύνσεις μια εκ των οποίων είναι ο τουρισμός και τον οποίο από κοινού πρέπει 
να προωθήσουμε. Προηγουμένως όμως θα πρέπει να γίνουν έργα υποδομής όπως 
ξενοδοχεία, πάρκιν τα οποία στερείται η πόλη μας. 
 Τσαβδαρίδης : Πιστεύω ότι αρχικά η κάθε πρόταση διαδημοτικής 
συνεργασίας με βρίσκει σύμφωνο. Από κει και πέρα θα πρέπει να δούμε ποιες είναι οι 
προτεραιότητες. Για μένα προέχουν τα θέματα που αφορούν το περιβάλλον και μετά 
όλα τα άλλα. Ενδεικτικά αναφέρω τα θέματα υγειονομικής ταφής των απορριμμάτων 



μας και της τάφρου 66 που μας αφορούν άμεσα. Θα έπρεπε να δοθεί ιδιαίτερη  
έμφαση στη διαδημοτική συνεργασία για την ανάπτυξη της πρωτογενούς παραγωγής 
όπως είναι η κτηνοτροφία, για να μπορέσουν οι κάτοικοι των Δ.Δ. να βρουν έναν 
λόγο για να παραμείνουν στα χωριά τους και να ισχυροποιηθούν οικονομικά. 
 Για την υπογραφή του πρωτοκόλλου, θα έπρεπε να μορφοποιηθεί πρώτα σε 
κείμενο το πρωτόκολλο και μετά  να υπογραφεί, για να μπορούμε να έχουμε και 
σωστή τοποθέτηση των συμβούλων αλλά και να έχουμε μια σαφή εικόνα του τι 
προτείνουμε. 
 Πρόεδρος : Ορίστε δευτερολογίες. 
 Σκουμπόπουλος : Ενώ αρχικά ο Δήμαρχος είχε ξεκινήσει διαδημοτική 
συνεργασία με τον Δήμο Βεργίνας ξαφνικά βλέπουμε ο Δήμαρχος Νάουσας να καλεί 
σύσκεψη για διαδημοτική συνεργασία. 
 Συμφωνώ με τον κ. Τσαβδαρίδη ότι πρέπει να συμφωνήσουμε σήμερα για 
διαδ. συνεργασία με το Δήμο Βεργίνας και ν΄ αφήσουμε ανοιχτό το θέμα για άλλους 
Δήμους. Να μην εξουσιοδοτήσουμε τον Δήμαρχο για την υπογραφή του 
πρωτοκόλλου και να μην ορίσουμε τριμελή επιτροπή. Να έρθουν ολοκληρωμένα σε 
άλλη συνεδρίαση για να τα μελετήσουμε. 
 Δήμαρχος : Κε Χαμαλή προφανώς η πρόταση αφορά τη δημιουργία των 
έργων υποδομής. Το όλο σχέδιο έχει 2 φάσεις. 1) Τα έργα υποδομής για τα οποία 
χρειάζεται μελέτη, όπως είπα από το ΑΠΘ, που θα προσδιορίσει τους τομείς στους 
οποίους θα πρέπει να γίνουν  επενδύσεις. Αφού γίνουν οι επενδύσεις υπάρχει η 2η 
φάση του σχεδίου που προβλέπει πως αυτές οι επενδύσεις θα μορφοποιηθούν σ΄ ένα 
τουριστικό πακέτο και πως αυτό θα πλασαριστεί. Σ΄ αυτή τη 2η φάση οι  Ν.Α. έχουν  
να παίξουν έναν σημαντικό ρόλο κι εκεί ακριβώς εμπλέκονται πλέον. 
 Κε Τσαβδαρίδη, συμφωνώ ότι πρέπει να βάζουμε κανόνες προτεραιότητας. 
Στο 6ο θέμα είναι εν μέρει όλα αυτά που θίξατε. Ποια είναι τα περιβαλλοντικά 
προβλήματα στο Δήμο; 1) Η διαχείριση των υγρών λυμάτων που αφορά κυρίως τις 
πρώην Κοινότητες. Γι΄αυτό η ΔΕΥΑΒ συντάσσει μελέτες που θα υποβληθούν στην 
Ε.Ε για έγκριση και χρηματοδότηση   2) Η διαχείριση των στερεών αποβλήτων που 
αφορά το 6ο θέμα της ημερήσιας διάταξης. 
 Η τάφρος 66 πράγματι είναι ένα σοβαρό ζήτημα. Υπήρξαν πρωτοβουλίες 
κυρίως από πλευράς της Νομαρχ. Αυτ/σης και επί του κ. Α. Βλαζάκη που είχε ανοίξει 
ουσιαστικά  "ο άτυπος πόλεμος" μεταξύ Ημαθίας και Πέλλας σε σχέση με την 
ρύπανση της τάφρου του 66. 
 Βλέπετε ότι η Τοπική Αυτ/ση, κυρίως από τους Δήμους που έχουν τα 
ισχυρότερα και τα μεγαλύτερα προβλήματα, ορθά δραστηριοποιήθηκε. Δεν έχουμε 
αντίρρηση να συμμετέχουμε και εμείς σ΄ αυτή την προσπάθεια.  
 Αυτά είναι τα 3 οξυμένα ζητήματα εκ των οποίων το ένα προχωράει και σε 
επίπεδο μελέτης. Το 2ο υπάρχει σήμερα στην ημερήσια διάταξη και το 3ο παίρνει μία 
συγκεκριμένη μορφή και με την παρέμβαση της Νομαρχ. Αυτ/σης και των Δήμων 
που έχουν άμεσο πρόβλημα με την τάφρο του 66. 
 Κατά συνέπεια δεν καταλαβαίνω γιατί αυτή η πρακτική και η λογική  "ναι μεν 
αλλά", αλλά σε τίποτα να μην συμφωνούμε και ν΄ αποφασίζουμε. 
 Ποιες είναι οι προτάσεις σας; 
 Εμείς πριν πολλούς μήνες είπαμε ότι το κύριο πρόβλημα στον πρωτογενή 
τομέα που μπορούμε να έχουμε παρέμβαση είναι η κτηνοτροφία. 
 Δική μας πρόταση, στο ΕΠΤΑ και στο Γ΄ ΚΠΣ, είναι η ανάπτυξη ενός 
προγράμματος για την ενίσχυση ευρύτερα της κτηνοτροφίας, γιατί η Βέροια είναι ένα 
από τα σημαντικότερα κέντρα παραγωγής κρέατος (βοΐου αλλά και πρόβειου) στην 
Ελλάδα. 



Άκουσα με προσοχή κ. Σκουμπόπουλε αυτά που είπατε. Αναφερθήκατε στο 
ραδιόφωνο, στα μάρμαρα κλπ. για να καταλήξετε σε ποιους; Στους Δ.Σ. Βέροιας; 'Οτι 
θα είμαστε αναξιόπιστοι  απέναντι στα άλλα Δ.Σ.; 

Δεν κατάλαβα τον συλλογισμό σας. 
Θεωρώ ότι είναι σημαντικό που συμφωνείτε στη διαδημοτική συνεργασία. 

Δεν μπορεί να υπάρξει διαδημοτική συνεργασία χωρίς ένα  πρωτόκολλο που θα 
διαμορφώνει μια επιτροπή για ν΄ αναθέσει την αναπτυξιακή μελέτη και να την φέρει 
στο Δ.Σ. για συζήτη και έγκριση.   

Αλλά για να φθάσουμε σ΄ εκείνο το σημείο 1) Πρέπει πρώτα ν΄ αποφασίσουμε 
ότι είμαστε ανοιχτοί στις διαδημοτικές συνεργασίες, 2) Να υπογράψουμε ένα 
πρωτόκολλο  και 3) Ν΄ αναθέσουμε την μελέτη. Ποιο θα είναι το κείμενο κ. 
Τσαβδαρίδη θα είναι αυτό το πρωτόκολλο που είναι στο φάκελο και το οποίο θα 
υπογράψουμε. 

Σήμερα εκλέγουμε μία επιτροπή η οποία θα πάει να μιλήσει στο 
Πανεπιστήμιο για ν΄ αναθέσει την μελέτη και να διασφαλίσει από την Περιφέρεια την 
χρηματοδότηση αυτής της μελέτης. Πρέπει να πάει μία επιτροπή. Άτυπη; Πρέπει να 
είναι εκλεγμένη. Δεν μπορεί να είναι άλλη εκτός από τους Δημάρχους των Δήμων 
που θα συμμετέχουν. 

Δεν μπορούν να γίνουν αυτά χωρίς υπογραφή πρωτοκόλλου και χωρίς την 
επιτροπή που θα εκπροσωπεί όλους τους φορείς. Όσοι Δήμοι θα πάρουν αποφάσεις 
θα μαζευτούμε στις 16 Σεπτεμβρίου και θα κατέβουμε στο Πανεπιστήμιο Θεσ/νίκης. 
 Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με την υποβολή κοινής πρότασης διαδημοτικής 
συνεργασίας, η οποία θα είναι ανοιχτή στο μέλλον και σε άλλες προτάσεις Δήμων 
που θα διευρύνουν αυτήν και θα εξυπηρετούν τον κοινό στόχο; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν στην υπογραφή του πρωτοκόλλου συνεργασίας 
των δύο Δήμων προς την κατεύθυνση αυτή και στην παροχή εξουσιοδότησης στον 
Δήμαρχο για να υπογράψει το πρωτόκολλο; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 18 σύμβουλοι: 
Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Πουλασουχίδης, Κ. Ασλάνογλου, Α. 
Δελαβερίδης, Δ. Πέτκος, Ε. Λελεκάκης, Κ. Βαφείδης, Γ. Ουρσουζίδης, Ν. Χαμαλής, Σ. 
Γεωργιάδης, Ι. Τριανταφυλλίδης, Π. Πιτούλιας, Μ. Σουμελίδης, Α. Ταραλάς, Γ. 
Μανακούλης, Π. Αγαθαγγελίδης. 
 Πρόεδρος: Ποιοι διαφωνούν; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 7 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Λ. Τσαβδαρίδης, Ε. Λευκοπούλου, Ι. 
Ακριβόπουλος, Μ. Τσαμήτρου – Καραχατζή, Ε. Κουκουρδής. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν να μετέχουν στην επιτροπή παρακολούθησης 
του πρωτοκόλλου ο Δήμαρχος ή ο νόμιμος αναπληρωτής του και ο εκάστοτε 
αντιδήμαρχος Ανάπτυξης; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 18 σύμβουλοι: 
Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Πουλασουχίδης, Κ. Ασλάνογλου, Α. 
Δελαβερίδης, Δ. Πέτκος, Ε. Λελεκάκης, Κ. Βαφείδης, Γ. Ουρσουζίδης, Ν. Χαμαλής, Σ. 
Γεωργιάδης, Ι. Τριανταφυλλίδης, Π. Πιτούλιας, Μ. Σουμελίδης, Α. Ταραλάς, Γ. 
Μανακούλης, Π. Αγαθαγγελίδης. 
 Πρόεδρος: Ποιοι διαφωνούν; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 7 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Λ. Τσαβδαρίδης, Ε. Λευκοπούλου, Ι. 
Ακριβόπουλος, Μ. Τσαμήτρου – Καραχατζή, Ε. Κουκουρδής. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 



1.- Το εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου Ανάπτυξης κ. Δ. Ταχματζίδη. 
2.- Το σχέδιο πρωτοκόλλου συνεργασίας. 
3.- Τις απόψεις των δημ. συμβούλων όπως αυτές αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του 
παρόντος θέματος. 
4.- Την πρόταση του Δημάρχου. 
5.- Τις διατάξεις των άρθρων 23 του Ν. 2539/97και του 106 του Π.Δ. 410/95 
(Δ.Κ.Κ.). 
 

Αποφασίζει  
 
 Α) Ομόφωνα: Την υποβολή κοινής πρότασης διαδημοτικής συνεργασίας για 
την ανάπτυξη των Δήμων Βεργίνας και Βέροιας, η οποία θα είναι ανοιχτή στο μέλλον 
και σε άλλες προτάσεις Δήμων που θα διευρύνουν αυτήν και θα εξυπηρετούν τον 
κοινό στόχο. 
 Β) Κατά Πλειοψηφία: 
1. Εγκρίνει την υπογραφή πρωτοκόλλου συνεργασίας των Δήμων Βέροιας και 

Βεργίνας που έχει ως εξής: 
 Να συνάψουν συμφωνία - πρόταση ανάπτυξης και συνεργασίας μεταξύ τους. 
 Α. Το πλαίσιο αυτής της συμφωνίας περιλαμβάνει: 

1)Εκπόνηση μιας συνολικής μελέτης συντήρησης ανάδειξης και τουριστικής 
προβολής του αρχαιολογικού, εκκλησιαστικού κλπ. τουρισμού των Δήμων που 
συμμετέχουν. 

2) Την εκπόνηση και υλοποίηση ενός προγράμματος τουριστικής προβολής 
και ανάπλασης της μείζονος περιοχής μέσα από την χρησιμοποίηση των 
ηλεκτρονικών μέσων, προβολές στα Μ.Μ.Ε. εκδόσεις κλπ. 

Β.-1) Την υποβολή κοινής πρότασης που θα είναι ανοιχτή στο μέλλον και σε 
άλλες προτάσεις Δήμων  ή άλλων φορέων και θα διευρύνουν αυτήν και θα 
εξυπηρετούν τον κοινό στόχο. 

2) Την εκλογή κοινής επιτροπής παρακολούθησης που θα αναλάβει να 
προχωρήσει τις επιμέρους μελέτες και να φέρει και στα δύο Δημοτικά Συμβούλια 
ολοκληρωμένη την πρόταση υποβολής του σχεδίου στους αρμόδιους φορείς για 
χρηματοδότηση μέσα από προγράμματα Κοινοτικά. 

Γ) Το πρωτόκολλο για την  Διαδημοτική συνεργασία μεταξύ των Δήμων της 
πόλης Βέροιας και της πόλης Βεργίνας αρχίζει  να ισχύει από την ημέρα της 
υπογραφής του. 
 Εξουσιοδοτεί τον Δήμαρχο να προβεί στην υπογραφή του παραπάνω 
πρωτοκόλλου. 
2. Ορίζει ως εκπροσώπους του Δήμου στην επιτροπή παρακολούθησης του 

παραπάνω πρωτοκόλλου τους: 
α. Τον Δήμαρχο Βέροιας ή τον νόμιμο αναπληρωτή του. 
β. Τον εκάστοτε Αντιδήμαρχο Βέροιας για θέματα Ανάπτυξης. 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό   421 / 1999 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Μ. Γαβρίδης Λ. Τσαβδαρίδης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Κ.  Πουλασουχίδης Ε.  Σοφιανίδης 

 Α. Δελαβερίδης Ε. Λευκοπούλου 
 Δ.  Πέτκος Ι.  Ακριβόπουλος 
 Ε. Λελεκάκης Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Κ. Βαφείδης Ε. Κουκουρδής 
 Γ. Ουρσουζίδης Γ.  Μανακούλης 
 Ν.  Χαμαλής Π.  Αγαθαγγελίδης 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Σ. Γεωργιάδης   
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Π.  Πιτούλιας   
 Μ. Σουμελίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  17- 9 -1999 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
 
 


